

站内搜索

[首页](#) [学院概况](#) [新闻动态](#) [招生就业](#) [科学研究](#) [人才培养](#) [学生工作](#) [党群工作](#) [校友工作](#) [通知公告](#)



师资力量

当前位置：[首页](#)»[学院概况](#)»[师资力量](#)»[民商法研究所](#)

国际法研究所

赵秀梅 教授

宪法与行政法研究所

民商法研究所

诉讼法研究所

刑法学研究所

博士后

客座教授



一、基本信息
赵秀梅，汉族，中共党员，中国政法大学法学学士、北京大学法学硕士、法学博士。北京理工大学法学院民商法研究所所长、教授、硕士研究生导师。
二、主讲课程
民法总论 物权法 债权法
三、研究方向
主要从事民法、物权法和债权法研究
四、学术兼职
中国民法学研究会理事 中国保险法学研究会理事 北京市物权法研究会理事
五、主要学术成果
(一) 著作 1.主编：《民法学》（第二版），法律出版社，2015年12月。 2.主编：《民法案例教程》，法律出版社，2012年7月。
(二) 论文 1.《民法总则》代理制度立法建议，《法律适用》，2016年第8期。

- 2.买卖不破租赁类推适用问题研究, 梁慧星主编《民商法论丛》, 法律出版社2016年, 第62卷。
- 3.民法基本原则司法适用问题研究, 《法律适用》, 2014年第11期。
- 4.借名登记合同法律问题研究, 《国家检察官学院学报》, 2014年第5期。
- 5.人格权财产利益保护问题研究, 《法律适用》, 2013年第11期。
- 6.共有物处分问题研究, 《法学论坛》, 2013年第6期。
- 7.悬赏广告法律问题研究, 《山东社会科学》, 2013年第11期。
- 8.土地空间权与其他权利的协调, 《法律适用》, 2012年第3期。
- 9.承揽人抵押权实务争议问题研究, 《法律适用》, 2012年第12期。
- 10.拾得人报酬请求权问题研究, 《中国政法大学学报》, 2012年第3期。
- 11.土地空间权利利用的型态及其分析, 《政法论坛》, 2011年第3期
- 12.土地空间征收补偿问题研究, 《北京理工大学学报》(社会科学版), 2011年第3期。
- 13.台湾担保物权法的修正及评析, 载梁慧星主编: 《民商法论丛》第42卷, 法律出版社, 2009年3月。
- 14.台湾物权法通则及所有权章的修正及评析, 载梁慧星主编: 《民商法论丛》第44卷, 法律出版社, 2009年8月。
- 15.土地上下空间使用权问题的思考, 《法学杂志》, 2008年第5期。

I. Basic Information
Zhao Xiumei, Han nationality, Member of the Communist Party of China, LLB, China University of Political Science and Law. LLM, LLD, Peking University. Head of the Research Institution of Civil and Commercial Law in Beijing Institute of Technology. Associate Professor and Supervisor of Postgraduate.
II. Teaching Course
General Theory of Civil Law Real Right Law Obligation Law
III. Research Direction and Expertise
Mainly engaged in the study of civil law, real right law, and obligation law.

IV. Academic Part-time title

Council Member of China Civil Law Research Association
Council Member of China Insurance Law Research Association
Council Member of Beijing Real Right Law Research Association

V. Main Publications and Research Projects

(A) Works

1. Chief Editor: Civil Law (second edition), Law Press, December 2015.
2. Editor: Civil Law Case Textbook, Law Press, July 2012.

(B) Papers

1. Legislative Proposals on the Agency System in General Principles of Civil Law, Application of Law, 2016, 8.
2. Research on the Analogical Application of The Rule that Sale Does not Vitiates Lease, Liang Huixing (Chief Editor), Civil and Commercial Law Series, Law Press 2016, V 62.
3. Study on the judicial application of the basic principles of civil law, Application of Law, 2014, 11.
4. Legal study on the registration of contract by borrowed name, Journal of the National Prosecutors College, 2014, 5.
5. The protection of property interest of personality rights, Application of Law, 2013, 11.
6. The disposition of things in joint ownership, Law Forum, 2013, 6.
7. Legal analysis of reward advertising, Shandong Social Science, 2013, 11.
8. Coordination of Land Space Rights and Other Rights, Application of Law, 2012, 3.
9. Study on practical problems on Contractor's Mortgage, Application of Law, 2012, 12.
10. Study on the finder's right to claim compensation, Journal of China University of Politics and Law, 2012, 3.
11. Land space rights' utilization forms and its analysis, Political and Law Forum, 2011 third period
12. Study on the compensation for the condemnation of land space, Journal of Beijing Institute of Technology (Social Science Edition), 2011, 3.
13. Amendment and Analysis of Taiwan's Security Law, Liang Huixing (Chief Editor), Civil and Commercial Law Series, Law Press, March 2009, V. 42

14. Amendment and Analysis on the Chapters of General Principles and Ownership of Real Right Law of Taiwan, Liang Huixing (Chief editor), Civil and Commercial Law Series, Law Press, August 2009, V. 44.
15. Thinking on the right to use the land space over and under the surface, Law Journal, 2008, 5.

(审核: 张爱秀)

北京理工大学法学院 版权所有 地址: 北京海淀区中关村南大街5号 邮编: 100081 总访问量:

服务邮箱: (网页内容)Webmaster@bit.edu.cn (网络服务)service@bit.edu.cn

京ICP备10019879号 京公网安备110402430044号 联系我们